

Validation of *Phragmipedium* subgenus *Schluckebieria* (Orchidaceae: Cypripedioideae)^a

Guido J. Braem¹

Keywords/Mots-clés : *Phragmipedium*, taxonomy/taxinomie, validation.

Abstract

Phragmipedium subgenus *Schluckebieria* (Braem) Braem is validated.

Résumé

Validation de *Phragmipedium* subgenus *Schluckebieria* (Orchidaceae : Cypripedioideae) – Le nom *Phragmipedium* ss-genre *Schluckebieria* (Braem) Braem, proposé en 2011, est invalide du fait d'une erreur dans la citation du basionyme. Il est ici validé.

In the original description of *Phragmipedium* subgenus *Schluckebieria* (Braem, 2011) we made the error to cite the basionym invalidly. Instead of citing the entire article, Article 41.5 of the code of nomenclature requires a citation limited to the actual page on which the basionym was published. We therefore validate the publication as follows

Phragmipedium subgenus *Schluckebieria* (Braem) Braem, *subgenus et comb. nova*

basionym: *Phragmipedium* section *Schluckebieria* Braem, *Richardiana*, 4(3): 102 (2004)

Type: *Phragmipedium kovachii* Atwood, Dalström & Fernández, *Selbyana*, 23, supplement (2002)

^a : manuscrit reçu le 17 juin 2015, accepté le 18 juin 2015

article mis en ligne sur www.richardiana.com le 18/06/2015 – pp. 289-290 - © Tropicalia

ISSN 1626-3596 (imp.) - 2262-9017 (élect.)

Etymology: named in honour of Mrs. Gudrun Braem, née Schluckebier.

References

- Braem, G, J., 2004. *Phragmipedium kovachii*, *Schluckebieria* – nouvelle section du genre *Phragmipedium* – et réflexions sur les pratiques taxinomiques. *Richardiana*, 4(3) : 89-102.
- Braem, G, J., 2011. A re-evaluation of the infrageneric taxonomy of the genus *Phragmipedium*. *Richardiana*, 12(1) : 16-24.

1 : Professeur de Biologie à l'Université du Maryland et chercheur associé à la California Academy of Science
braem44@gmail.com